المستخلص عربي : 
      تبحث هذه الدراسة عن مدى وطبيعة اقتسام المعلومات في موضوع التمويل الإسلامي الآخذ في النمو والنضج عبر الوسائط الإلكترونية .
وحيث إن الشبكة العنكبوتية (الإنترنت) تلعب دوراً متنامياً في مجال اقتسام المعلومات ، فإن هذه الدراسة تقوم بتحليل متعمق لمواقع الشبكة ذات العلاقة بهذا الموضوع وصناعة خدمات التمويل الإسلامي من حيث المحتويات ومدى سهولة استخدامها وكفاءة وظائفها .
ومع أن بنك المعلومات هذا سيكون متاحاً للعاملين في قطاع البنوك والخبراء الماليين وغيرهم من الزائرين ، إلا أنه موجه بشكل رئيسي لمجتمع الباحثين ، مما يتطلب توفير تسهيلات في مجال الحاسوبية المتقدمة والتحاليل الإحصائية للبيانات المتاحة .
إن النتائج تدل على ازدياد استخدام الشبكة العنكبوتية (الإنترنت) كوسيلة لاقتسام المعلومات وإدارة المعاملات . وحيث إن الشبكة العنكبوتية غير مستخدمة كلياً من وجهة إدارة علاقة المتعاملين والزبائن ، يبدو أن المؤسسات المالية الإسلامية تلعب دوراً هاماً في تعريف وتعليم السوق بواسطة الانترنت حول الفروق الدقيقة عن التمويل الموافق للشريعة وإضافة إلى مواقع الشبكة العنكبوتية للمؤسسات المالية الإسلامية تراجع هذه الدراسة عدة مواقع التي توفر معلومات عن قطاع التمويل الإسلامي ، لنكتشف الفجوات الموجودة عن إشباع حاجات مستخدمي التمويل الإسلامي عامة ، والباحثين خاصة . 
وكخطوة أخيرة  تصمم هذه الدراسة وتطور نموذجاً لمصدر موحد للمعلومات بهدف ملء الفراغ الموجود في اقتسام المعلومات . وإنه وإن كان بنك المعلومات مفتوحاً لأصحاب البنوك وخبراء التمويل والزوار الآخرين فإنه يهدف أصلاً لخدمة الباحثين ويقدم المعلومات في صيغة جاهزة .

Abstract: 
This study examines the extent and nature of sharing information on the subject of the introduction of Islamic finance in the growth and maturity through the electronic media.
As the World Wide Web (Internet) play a growing role in the area of ​​sharing information, this study analyzes the depth of the web sites related to this subject and the Islamic financial services industry in terms of content and the ease of use and efficiency of its functions.
Although the Bank of this information will be available for workers in the banking sector and financial experts and other visitors, but it is directed mainly to the research community, which requires the provision of facilities in the area of ​​advanced computer and statistical analysis of the data available.
The results indicate the increasing use of the Web (Internet) as a means of sharing information and transaction management. As the Web site is used entirely from the point of relationship management clients and customers, it seems that Islamic financial institutions play an important role in the definition and the education market through the Internet about the nuances of funding approved for the law and add to the web sites Web for Islamic Financial Institutions This study several sites that provide information on the Islamic finance sector, to discover the gaps that exist for satisfying the needs of users of Islamic finance in general, and private researchers.
[bookmark: _GoBack]As a final step of the study design and the development of a model for a single source of information in order to fill the vacuum existing in the sharing of information. And that even if the database is open to the owners of banks and finance experts and other visitors, it was originally intended to serve researchers and presents information in a format ready.
